
Protokoll fört vid sammanträde med styrelsen för Rätansbygdens Byalag

Tid: Onsdagen den 9 oktober 2024, kl 18.30

Plats: Norsgården, Rätan

Närvarande: Gunnar Pettersson ordförande, Lena Vedin sekr/kassör, ledamöterna Renee Darley, 
Holger Nilsson, Lennart Mattsson, suppleanterna Leena Grubb, Jan-Ola Ericsson.

Förhindrade: ledamot Karin Östberg, Mikael Lindblad, suppleanterna Stina Torén, Tina Andersson, 
Martin Bodin.

 Öppna möte
§41. Ordförande Gunnar Pettersson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.

Dagordning
§42. Dagordningen för mötet godkändes.

Justerare
§43. Till justerare valdes Jan-Ola Ericsson och Renee Darley att jämte ordförande justera dagens 
protokoll.

Föregående mötesprotokoll
§44. Föregående justerade mötesprotokoll godkändes och lades till handlingarna.

Ekonomisk Rapport
§45. Ekonomisk rapport föredrogs av kassören och aktuell balans- och resultaträkning 
presenterades och tillställdes styrelsen.

Ärenden
§46. a) Hemsidan

Ordf Gunnar P tar kontakt med Nathalie, Nordiska Stil, och ger henne fria händer och 
komma med ett konkret förslag på ny hemsida och presentera på kommande styrelsemöte.

 b)  Byvaktmästarens uppdrag
Byvaktmästarens grundläggande uppdrag är att utföra trädgårdssysslor samt enklare 
hantverksarbeten. Han efterfrågas idag för snickeri- och målararbeten som inte är förenligt 
med hans uppdrag, det uppstår alltså en konkurrenssituation med lokala hantverksföretag.
Gränsdragningen är svår, vad som är enklare hantverksjobb, varvid förslaget är att 
särskilja prissättning mellan trädgårdsarbete och hantverksarbete. Ändring av prissättning
arbetar styrelsen vidare med inför kommande år.

 c) Hembygdsföreningens uppropsmöte
 Byalaget är behjälplig med att sprida informationsblad för hembygdsföreningens 

uppropsmöte. Uppkomna kostnader för lokalhyra, annons i Bergsbladet m fl står 
hembygdsförening själv  för.

d) Norsgårdens redogörelse gällande bidragsansökan
Påminnelse om resultatet av bidragsansökningar skickad till föreningen Norsgården.



Redogörelse har inkommit från deras kassör, Fredrik Norling, ansökan var skickad till 
kommunen, påstötningar har skett, ärendet har blivit liggande men kommer att behandlas 
under hösten. Föreningen har också informerats om att ansökan till Boverket bör skickas, 
då det kan finnas möjlighet att även där få täckning för en del av kostnaden.

e) Beslut i enighet med §22 e) styrelsemöte  12/5 gällande Byalagets framtid
Förslaget var att möjliggöra för fastighetsägare i rätansbygden att ingå medlemskap i 
Byalaget. Detta för att skapa engagemang i bygden. Fördelar och nackdelar diskuterades  
och styrelsen kom fram till att endast fastboende i så fall skulle erbjudas möjligheten.
En sådan förändring kräver stadgeändring samt ett bifall från Mullbergs Vind. Gunnar P och
Leena Grubb tar kontakt med Mullbergs Vind som är ett första steg innan vi arbetar vidare  
med frågan.

f) Beslut i enighet med §37 styrelsemöte  26/6 gällande inköp av sopkorg
Inga sopkorgar är ännu inköpta, Leena Grubb får till uppdrag att anskaffa 2 st som skall 
placeras enligt tidigare beslutat, Galviken samt vindskyddet på Piren.

g) Trygghetspunkt
Kommunen har till uppdrag i sin krisplan att fastställa trygghetspunkter. Byalaget har fått en
förfrågan om föreningens fastighet/lokal m m, svar är lämnat till kommunen.

h) Samrådsmöte Nordkölen
Samrådsmöte angående  Energibruksplan hos kommunen har skett, ingen från Byalaget 
deltog. Energibruksplanen finns presenterad på kommunens hemsida.

i) Microlån
Förfrågan har inkommit från Renee Darley angående ett microlån på 15000 kr för inköp av 
ett växthus som utökar hennes möjligheter i sin näringsverksamhet. Begäran bifalls.
Kassören, Lena V upprättar skuldebrev och ordnar utbetalning.

§47. Information från byarna
Böle – idag inföll månadens onsdagsträff och det serverades kolbulle i bygdegården.  
På lördag 12/10 är det musikafton i bygdegården med Janne Krantz och Niklas Sundén.
Till farsdag serveras kolbulle traditionsenligt.
Planering pågår inför stundande julfest/julmarknad 30 november.

Högarna – Vildmarkscenter är nöjd med den gångna säsongen med många gäster.
Årets skördefest besöktes av många köpglada.
Jaktsäsongen inleddes som vanligt med ärtsoppa.
Söderhögen har utökats med en ny invånare, en liten flicka. 

Rätan – Årets julmys på Norsgården i början av december är i planeringsstadiet, nytt för i år 
är att rätans skolas elever kommer att medverka.

Handsjön – Höstmarknaden går av stapeln lördagen 26/10 kl 11-15.00.

Röjan – man väntar med spänning om snötåget kommer att återupptas i vinter.



§48. Övriga frågor
a) Valberedning – styrelsen fick i uppdrag av årsmötet att ta fram en valberedning, arbetet 
för detta kommer nu omgående att påbörjas.

b) Destinations Vemdalen – inbjudan till olika träffar kommer till vår info-mail som samtliga 
styrelsemedlemmar nu skall ha tillgång till. Den som har intresse av det tema som  
behandlas på Destination Vemdalen träff kan fritt anmäla sig och delta i dessa.

§49. Nästa möte
Nästa möte samordnas med att Nordiska Stil, Nathalie, presenterar förslag på ny hemsida, 
datum meddelas senare.

…................................................... …...................................................
Ordf Gunnar Pettersson Sekr/Kassör Lena Vedin

…................................................... …...................................................
Justerare Renee Darley Justerare Jan-Ola Ericsson

 


